
 لجبازی کمیسیون تلفیق
رویارویی با تولید داخلی!

هفته گذشــته یک طرح معطــل مانده از دولت 
ســیزدهم که می بایســت قیمــت خودروهای 
داخلــی را اصلاح می نمود تــا جلوی ضرر دهی 
تولید کنندگان گرفته شود، بعد از18ماه اجرایی 
شــد. در نتیجه قیمت خودروهای تولیدی ایران 
خودرو و ســایپا اصلاح گردید و مقابله با سفته 
بازی و جــولان دادن دلالان کلیــد خورد. روز 
سه شنبه در کمال تعجب و حیرت عموم ناگهان 
با یک توییت از ســوی آقــای تاجگردون روبرو 
شــدیم که نوشــته بود؛»حالا که خودروسازها 
قیمت خود را افزایــش دادند ما هم در مجلس 
تعرفه واردات خودروهای خارجی را کاهش داده 
و به 60درصد می رسانیم تا مردم از خودروهای 

با کیفیت استفاده نمایند!« 
می تــوان گفت این لجبازی احساســی ناشــی 
از جــو زدگی آقای تاجگــردون و دیگر اعضای 
کمیســیون تلفیق بود که به شکل یک کاهش 

تعرفه بروزعینی یافت.
ایــن کاهــش دقیقــا در حالی صــورت گرفت 
که حــدود15روز پیش مجلــس تعرفه واردات 
خودروهای خارجی را از90 درصد به 80 درصد 
کاهش داده بــود و اینکه یکدفعه با یک کاهش 
20 درصدی دیگری روبرو شدیم دقیقا می توان 
گفت دوســتان وکیــل مردم اســیر جو زدگی 

احساسی خود شده اند!
 اما این کاهش احساسی و غیر منطقی تعرفه ها 
در حقیقت ابهامات تازه تری را به جامعه منتقل 
نمود که خود باعث ســردرگمی بیشتر مردم و 
دســتگاه های اجرایی نیز شــده اســت. با طرح 
ابهامــات مصوبــه مجلس برای کاهــش تعرفه 
واردات خودرو بــه 60 درصد،باید از نمایندگان 
مطالبه داشــته باشــیم که یک وقــت به هوای 
کاهــش تعرفه، قیمت نهایی خــودرو را دو برابر 

افزایش ندهند.
در خصــوص کاهش تعرفه واردات خودرو به 60 
درصد در سال آینده، باید بگوییم هنوز جزئیات 
این تصمیم مجلس اعلام نشده و دقیقا مشخص 
نیست این تعرفه برای چه خودروهایی قرار است 
اعمال شود. چرا که واقعیت این است، هم  اکنون 
بــرای واردات خودرو چند تعرفــه داریم و فقط 
یک تعرفه مشخص نیست؛ به عنوان نمونه تعرفه 
خودروهــای برقی و هیبریــدی 15درصد بود. 
زیر 1500 سی سی،  تعرفه خودروهای  همچنین 
تــا   2000 2000سی ســی،  1500تــا  بیــن 
2500سی ســی و بالای 2500سی ســی با هم 
متفاوت اســت. به عنوان مثــال در حال حاضر 
تعرفــه واردات خودروهای زیر 1500 سی ســی 
55 درصد است که از 60 درصد مد نظر مجلس 
هم کمتر اســت؛ با ایــن تصمیم مجلس تکلیف 
این خودروها چه می شــود؟ نکته این است که 
علاوه بر تعرفــه کلی که بــرای واردات خودرو 
داریــم تعرفه های پنهانی هــم از جمله مالیات 
بر ارزش افــزوده، مالیات مجزا برای خودروهای 
پــر مصرف و... وجود دارد که مجموع تعرفه های 
واردات خودرو را به نزدیــک 80 تا 100درصد 
می رســاند؛ به عبارتی تعرفه واردات خودروهای 
زیر 1500سی ســی 55 درصد است، اما با اضافه 
کردن ایــن تعرفه هــای پنهان، تعرفــه واقعی 
کــه باید برای واردات پرداخــت کرد به نزدیک 

90درصد می رسد.
بنابراین اگر ســال بعد همان طور که پیش بینی 
شــده نرخ ورودی خودرو به جای نرخ 28هزار 
و 500 تومانی، نرخ نیمایــی 50 هزار تومان یا 
بیشــتر شــود ضریب دو  برابری تعرفه خواهیم 
داشــت. در مجمــوع باید گفت هنــوز جزئیات 
تصمیم مجلس مشخص نیست و باید به صورت 
دقیق از ســوی نمایندگان اعلام شود. البته نظر 
شــخصی من این اســت که اگر قرار به اصلاح 
تعرفه باشــد، بهتر اســت تعرفه همه خودروها 
10درصــد کاهش یابد و به صــورت دقیق و به 

تفکیک خودروها اعلام شود.

فرماندار بندر انزلی عزل شد
معاون ارتباطات و اطلاع رســانی دفتر ریاســت 
جمهوری در پیامی تاکید کرد که عزل فرماندار 

انزلی اقدام به موقع و سنجیده ای بود.
متن پیام ســید مهدی طباطبایی در پیام رسان 

ایکس به شرح زیر است:
عزل فرمانــداری که بــه خبرنــگاران و اهالی 
رســانه اهانت کــرده بــود، اقدام بــه موقع و 
ســنجیده ای بود که توســط اســتاندار گیلان 
انجام شــد.  قلم و اهل قلــم عزت و حرمتی بی 
مانند دارند که همه مســئولان موظف به حفظ 
آن بوده و هســتند. رعایت کرامت اهل فرهنگ 
 و رســانه دســتورالعمل مدیران دولــت دکتر  

پزشکیان است.

نکتهسنج!
گروه سیاسی سیاســت روز   مثل این می ماند که در 
یک رســتوران تنها یک نوع غذا داده می شود و آن غذا هم 
نه تنها باب میلتان نیســت بلکه فاسد است و ممکن است 
جانتان را بــه خطر بیندازد! در چنین شــرایطی چه باید 
کرد؟ آیا آن غذای مانده فاســدی که باب میل هم نیست 

باید خورد یا به یک رستوران دیگر رفت؟
قطعاً اگر رستوران بهتری پیدا کنیم که هم از نظر کیفیت 
غذا و هم از نظر قیمت مناســب باشــد، به آن رســتوران 

می رویم و با رضایت سفارش غذا می دهیم.
حال این مثــال را برای خودروســازهای داخلی )بخوانید 
مونتــاژ کار( می آوریم، در حال حاضر دو خودروســاز در 
کشــور است که با شرایط خاصی خودرو به مشتری عرضه 
می کند، مشــتری هم گزینه دیگری ندارد یعنی نمی تواند 
به رســتوران دیگری مراجعه کند، یعنی به یک خودروساز 
دیگر که هم قیمتش مناســب اســت و هم از نظر کیفیت 

استانداردهای لازم را دارد.
مردم مجبورنــد همین خودروهای بــی کیفیت را که به 
ارابه های مرگ معروف و مشــهور اند خریداری کنند و در 
خیابان ها و جاده ها تصادف کنند و عمرشــان کوتاه شود و 
علاوه بر آن هزینه های سنگینی که به اقتصاد وارد می شود، 
هزینه های سنگین به جامعه و خانواده ها را نیز باید حساب 
کرد. هر چه تصادفات بیشــتر همراه با مرگ و مصدومیت 

باشد، قطعاً هزینه های زیادی را تحمیل می کند.
این هزینه ها شــامل پرداخت خســارات مالــی و جانی، 
هزینه هــای اضافه بر ســازمان که به تصــادف کنندگان 
تحمیل می شــود، هزینه های درمان و الی آخر که بیشتر 
آنها به واســطه استاندارد و ایمن نبودن خودروهای داخلی 
است. سرهنگ ســیدهادی هاشــمی رئیس سابق پلیس 
راهــور تهران بزرگ در ســال 1400 درایــن زمینه گفته 
بود؛نبــود اراده در دولت ها برای ایمن ســازی خودروهای 
داخلی، انحصــاری کردن خودرو در کشــور با ممنوعیت 
واردات خودرو و وجود مافیا در شــرکت های خودروسازی 

دلایل وضعی است که سال هاست شاهد آن هستیم.
در همان زمان نیز ســردار ســید کمــال هادیانفر، رئیس 
پلیس راهور فرماندهی انتظامی کشــور با اشاره به این که 
در تصادف بهبهان ایربگ هیچ خودرویی باز نشــد، گفت: 
چــرا ارابه مرگ تولید می کنیم؟ چرا اســتانداردها کنترل 

نمی شود؟ چرا وزارت صمت کنترل نمی کند؟
حتی بارها پلیس اعلام کرد که از پلاک گذاری خودروهای 

غیر اســتاندارد جلوگیری خواهد کرد امــا باز هم چنین 
اتفاقی نیفتاد! 

چنین مســئله ای در زمینه خــودرو را دیگر نمی توان یک 
مسئله اقتصادی دانست بلکه مسائل سیاسی در آن دخیل 
است که اجازه نمی دهد یک روند قانونی و عادی و منطقی 
در مسیر کنترل و نظارت بر خودروساز داخلی شکل بگیرد.
بــه واقع مافیای خودرو در ایــران قدرت زیادی دارد که با 
وجود زیان ده بودن، باز هم سر پا است و همچنان مشغول 
ساخت خودروهای بی کیفیتی است که در استحقاق مردم 

ایران نیست.
نبود اراده در دولت ها برای ایمن سازی خودروهای داخلی، 
انحصــاری کردن خودرو در کشــور بــا ممنوعیت واردات 
خودرو و وجود مافیا در شــرکت های خودروسازی دلایل 
وضعی اســت که سال هاست شاهد آن هستیم. پشت پرده 
این وضعیت کیســت؟ کجاست؟ چرا نمی توان یکبار برای 

همیشه تکلیف خودروسازی در کشور را روشن کرد؟
این در حالی اســت که رهبر معظم انقلاب نیز به مســئله 

ورود کردند و حق را به مردم دادند.
ایشــان 10 بهمن 1400 در دیدار تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی تاکیــد کردند؛»ما در برخی از محصولات داخلی 
متأسفانه شاهد این هستیم که به کیفیت توجه نمی شود، 

این خیلی بد اســت، این همه  حمایت در طول این سالها 
از صنعت خودرو در کشور شده خب کیفیت خودرو خوب 
نیست، مردم ناراضی اند درست هم می گویند، حق با مردم 
اســت، یعنی به اعتــراض مردم به جا اســت،  این صنعت 

نتوانسته رضایت مشتری را جلب کند.«
بــا وجود بی کیفیــت بــودن خودروهای داخلــی باز هم 
می بینیم در هر دولتی که مستقر می شود، چتر حمایتی از 
آنها همچنان بر سرشــان وجود دارد در حالی که مردم از 
این وضعیت ناراضی هستند و اگر اقدام به خرید خودروی 
داخلی می کنند گزینه دیگری ندارند و مجبور هســتند تا 
این خودروهــا را بخرند. مردم انتظار دارند دولت ها از حق 

آنها دفاع کنند.
اگر واردات خودرو آزاد شــود و تعرفــه و عوارض آن صفر 
باشد، آیا کسی حتی به خودروی داخلی نگاه هم می کند؟

ســال ها اســت که وضعیت خودرو به این شکل است این 
دولــت و آن دولت هم ندارد همه یک سیاســت در قبال 

خودروسازها داشته اند و آن جز حمایت نبوده است.
کارخانه ای که زیانده است و این زیانده بودن هیچگاه پایان 
نیافته بلکه بیشــتر هم شده است، آیا باید به حمایت از آن 

ادامه داد؟
چــرا هیچ راهکاری برای بهبود وضعیت خودروســازی در 

کشــور وجود ندارد؟ وجود ندارد یا این که به همین روش 
بهتر است ادامه داشته باشد؟

برای حمایت از مثلا تولیــد داخلی واردات خودرو ممنوع 
شــد تا خودروساز کشــور یکه تازی کند و خودکفایی در 

ساخت خودروی با کیفیت ایجاد شود، اما چنین نشد.
کشــورهایی چون کره،  ژاپن، مالــزی و ... همزمان با ما و 
حتی دیرتــر اقدام به چنین کاری کردنــد و پس از چند 
ســال کار و تلاش توانستند از قطب های تولید خودروی با 
کیفیت در دنیا شــوند و آنگاه درهای خود را برای واردات 
خودرو باز کردند اما اقبال از خودروی ساخت داخل بیشتر 

از خودروی خارجی است.
اکنون نیز با وجود همه انتقاداتی که نســبت به خودروساز 
داخلی وجود دارد، قیمت ایــن محصولات باز هم افزایش 

یافته و تا 40 درصد گران تر شده است.
برای پایان دادن به این انحصــار زیانده به مردم، چه باید 

کرد؟!
خودروســازی که زیان ده اســت برای تبلیغ یک محصول 

خود 40 میلیارد تومان اختصاص داده است.
شاید زیان ده بودن و و زیان افزوده ای که ادعا می کنند هم 

یک بازی و دروغ است!
خودروسازی کشور تعطیل شود برای مردم بهتر نیست؟
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رئیــس جمهور ضمن حضور در وزارت ورزش بر تقویــت ورزش همگانی و ورزش محلات، اهتمام و 
توجــه ویژه به ورزش بانوان، برنامه ریزی برای بهره گیری از ظرفیت هوش مصنوعی در ارتقای کیفی 

ورزش کشور تأکید کرد.
مســعود پزشــکیان دیروز به وزارت ورزش و جوانان رفت و با حضور در جمع وزیر، معاونان، رؤسا و 
دبیران کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک این وزارتخانه، ضمن شــنیدن گزارشــی از برنامه ها و 
اقدامات در حال انجام در حوزه ورزش و جوانان، نکات مهمی در راســتای ارتقای کیفی عملکرد این 

وزارتخانه و تسریع در تحقق اهداف دولت در این بخش بیان کرد.
رئیس جمهور در این جلسه »شناســایی ظرفیت ها«، »اصلاح روندهای موجود« و »تدوین نقشه ای 
جامع برای افق پیش رو« را از جمله مســائل اولویت دار وزارت ورزش و جوانان برشــمرد و افزود: ما 
برای رســیدن به شــرایط ایده آل در ورزش کشور ابتدا باید بدانیم که چه می خواهیم، چه امکانات و 
ظرفیت هایی در اختیار داریم و قرار اســت به کجا برســیم تا بتوانیم بر اساس آن و در قالب تدوین 
نقشــه ای جامــع برای آینده پیش رو برنامه ریــزی کنیم. وی در ادامه تحقق عدالت ورزشــی را رمز 
موفقیت در برنامه ریزی ها در این بخش و از جمله وظایف مهم وزارت ورزش و جوانان دانست و گفت: 
ایجاد و توزیع عادلانه فضاهای ورزشی و همچنین امکانات، تجهیزات و اعتبارات در سراسر کشور به 
ویژه مناطق حاشیه ای و کم برخوردار باید در صدر اولویت های وزارت ورزش باشد و در این راستا ما 

حتماً به استانداران، فرمانداران و شهرداران وظایفی محول خواهیم کرد.
رئیــس جمهور در ادامــه بر ضرورت بهره گیری از مشــارکت مردمی، تقویت روابط بین بخشــی و 
بهره گیری بهینه از منابع حاصل از مســئولیت اجتماعی شــرکت های بــزرگ در تأمین تجهیزات و 
امکانات فضاهای ورزشــی کشــور تأکید کرد و گفت : از جمله راهکارهای دولت برای افزایش سرانه 
فضاهای ورزشی در شرایط کمبود اعتبارات و منابع مالی انحصارزدایی از اماکن ورزشی دستگاه های 
اجرایی و وزارتخانه ها به منظور اســتفاده عموم مردم و افزایش بهره وری این اماکن اســت که وزارت 

ورزش و جوانان باید برای شکل و نحوه اجرای این طرح نیز برنامه ریزی های لازم را انجام دهد.
پزشــکیان در ادامه پرداختن به مسائل جوانان به عنوان یکی از سرفصل های اصلی برنامه های وزارت 
ورزش و جوانان را مورد تأکید قرار داد و گفت: مســئولان این وزارتخانه باید مسائل مبتلابه جوانان 
در ازدواج، اشتغال و مسکن و همچنین چگونگی ورود آنها به عرصه جامعه را در قالب بسته ای جامع 
مــورد توجه ویژه قــرار دهند چرا که حضور با انگیزه جوانــان در عرصه های مختلف ظرفیت بزرگی 
برای دولت در حل مســائل کشــور ایجاد خواهد کرد. وی در ادامه خطاب به مدیران ورزشی و رؤسا 
و دبیران کمیته های ملی المپیک و پارالمپیک گفت : دولت برای فراهم کردن زیرســاخت های لازم، 
تأمین نیازها و تسهیل فعالیت شما تمام تلاش خود را به کار خواهد گرفت و وظیفه شما نیز استفاده 

از این موقعیت برای رقم زدن بهترین نتایج است.
پزشــکیان با تأکید بر اینکه بر اســاس سند چشم انداز ما باید برترین کشــور منطقه در عرصه های 
مختلف باشــیم، تصریح کرد: اگر چنین ذهنیت و باوری در میان مدیران ورزشــی و ورزشــکاران ما 
شکل بگیرد و تمام تلاش ها و اقدامات برای رسیدن به این هدف تنظیم و متمرکز شود گام بزرگی در 
راستای اجرای این سند برداشته خواهد شد. تقویت و توسعه ورزش همگانی و ورزش محلات، اهتمام 
و توجه ویژه به ورزش بانوان، برنامه ریزی برای بهره گیری از ظرفیت هوش مصنوعی در ارتقای کیفی 
ورزش کشور و همچنین برنامه ریزی برای الزام کارمندان دولت به ورزش در راستای ارتقای سلامت 

آنان از دیگر نکاتی بود که رئیس جمهور در این جلسه مورد تأکید قرار داد.

مسعود پزشکیان

 توزیع عادلانه فضاهای ورزشی 
فرمانده نیروی دریایی ارتش با اشــاره به اقدامات نیروی دریایی اولویت وزارت ورزش باشد

ارتش در اجرای سیاســت های کلی دریامحور، بیان کرد: نیروی 
دریایی ارتش آمادگی مشــارکت و نقش آفرینــی در این عرصه 

را دارند.
امیر دریادار شهرام ایرانی در نشست خبری به مناسبت ۷ آذر روز 
نیــروی دریایی، با محکومیت جنایات رژیم صهیونیســتی، اظهار 
کــرد: این رژیم کــودکان، زنان، غیرنظامیــان و خبرنگاران را به 

فجیع ترین شکل ممکن به شهادت می رساند.
وی در ادامه با اشــاره به اقدامات نیروی دریایی ارتش در اجرای 
سیاســت های کلی دریامحــور، بیان کرد: نیــروی دریایی ارتش 
آمادگی مشارکت و نقش آفرینی در این عرصه را دارند و امیدوارم 
مجلــس و دولــت از ظرفیت هــای عظیم نیــروی دریایی ارتش 

استفاده کنند.
امیر ایرانی خاطرنشــان کرد: امروز جهان با چالش های بیشتری 
در حوزه دریا روبرو شــده است. حراست از منافع کشور در دریاها 
و اقیانوس ها و تأمین امنیت خطــوط مواصلاتی در زمان صلح و 

جنگ نیازمند داشتن نیروی دریایی قدرتمند است.
وی افــزود: نیروی دریایی ارتش توانســته اســت اضلاع مختلف 
تهدید و تحریم را خنثی کند و در مسیر پیشرفت ایران قوی گام 
بردارد. معتقدیم که ایران قوی با مشارکت تک تک ایرانیان محقق 
خواهد شــد. رزمندگان نیروی دریایی با اراده پولادین با تعقیب 
الگوهای راهبردی در تلاش هســتند بیــش از پیش اقتدار نظام 

اسلامی را به جهان ارائه کنند.
فرمانده نیروی دریایی ارتش خاطرنشــان کرد: جمهوری اسلامی 
ایــران با گفتمــان مقاومت و با شــعار صلح و دوســتی در نظم 
چندقطبی در حال ایفای نقش و بهره برداری لازم از جایگاه خود 
اســت و نیروی دریایی ارتش در این مسیر اقدامات لازم را انجام 

خواهد داد.
امیر ایرانی بیان کرد: دشمنان بدانند ایران هرگز منزوی نمی شود 
و ایران و ایرانی انزواگریز اســت. ما برای تداوم حضور در دریا در 
همه حوزه ها تلاش می کنیم. برای این امر بروز رســانی شناورها، 
تقویت پایگاه های شناوری در عمق اقیانوس ها برای پاسخگویی به 
تمام نیازها در دستور کار است و در حوزه زیرسطحی هم  درحال 
ساخت زیردریایی هایی هستیم که به زودی هم الحاق هایی در این 
حوزه خواهیم داشــت. وی با بیان اینکه توسعه سواحل مکران با 

جدیت در حال پیگیری است، خاطرنشان کرد:
دولت جدید نگاه مثبتی برای توسعه سواحل مکران دارد.

امیــر ایرانی گفــت: نیروی دریایی برای ســاخت ناوشــکن های 
ســنگین برنامه  دارد و اخبار آن به زودی منتشــر می شــود. دو 

ناو در دست تکمیل اســت. همچنین رزمایش مرکب دریایی در 
پایان ســال انجام خواهد شد. کشورهای جدیدی در این رزمایش 
حضور خواهند داشــت، در حال هماهنگی بــرای حضور نیروی 
هوایی کشورهای شرکت کننده در این رزمایش هستیم. از سویی 

همایش بین المللی طب دریایی در آذر ماه برگزار خواهد شد.
دریادار ایرانی افزود: گشــت مشترک با کشــورهای همسایه در 
دســتور کار قرار گرفته و قرار است در تمام محیط های اقیانوسی 
اجرا شــود. علاوه بر این با کشــورهای همســایه در حوزه تبادل 
دانشــجو و اســتاد، اجرای رزمایش های مرکب و دیدارهای دو و 

چند جانبه همکاری داریم.
فرمانــده نیروی دریایی ارتــش همچنین اظهار کــرد: در حوزه 
موشــکی از تنوع خوبی برخورداریم و برد بیش از 1000 کیلومتر 
را در اختیار داریم. در حوزه جنگ الکترونیک هم به توانایی خوبی 

رسیده ایم که به آن افتخار می کنیم.
وی بیان کرد: رصد ناوگروه های غیر بومی طی سال های متمادی 
نشــان می دهد که آنها در منطقه به دنبــال برهم زدن توازن قوا 
هســتند؛ زیرا با اعمال حاکمیت دریایی ایران عزیز، منافع آنها به 
چالش کشیده شده است. بدون شــک نظم جهانی لیبرال محور 
در حــال حاضر جــای خود را به نظم چند قطبی داده اســت. از 
پیامدهای این نظم جدید شــکل گیری ائتلاف ها و نمایش قدرت 

توسط قدرت های نوظهور است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه ایران برای قرار گرفتن 
در تراز یک کشور تمدن ساز دریایی اسلامی با تقویت مؤلفه های 
قــدرت دریایی خود با رویکرد صلــح طلبانه مؤلفه های نظام بین 
الملــل را با قدرت دنبال می کند، گفت: یکــی از عرصه های غیر 
قابل اغماض با توجه به موقعیت جغرافیای سیاســی کشــورمان 
در منطقه غرب آســیا، میزان بازدارندگی جمهوری اسلامی ایران 
در عرصه دریایی اســت. قدرتی که تنها بــه توانمندی عملیاتی 
دریایی در جنگ خلاصه نمی شود بلکه کنترل تجارت بین الملل، 
توانایی بهره برداری و کنترل منابع اقیانوسی، بهره گیری از قدرت 
اقتصادی دریایی به عنوان ابزار دیپلماسی و نفوذ سیاسی را شامل 

می شود.
وی اضافه کرد: جمهوری اســلامی ایران بــا گفتمان مقاومت و 
با شــعار صلح و دوســتی جهت جانمایی و نمایش توانمندی از 
جایگاه خود در دوران گذار نظم جدید بین المللی اســت که این 
امر خود یک نشانه از بی نهایت نشانه های تضعیف هژمونی آمریکا 
و عبــور جهان به نظام چند قطبی اســت. ایران و نیروی دریایی 
بهره برداری لازم از پنجره ایجاد شده برای جانمایی جایگاه خود 

را انجام خواهد داد.

امیر دریادار ایرانی:
برای ساخت ناوشکن های سنگین برنامه  داریم

سخنگوی رزمایش عملیاتی شهدای امنیت از دستگیری یا تسلیم 62 تروریست 
در شرق کشور خبر داد.

ســردار شفائی سخنگوی رزمایش عملیاتی شــهدای امنیت اعلام کرد: رزمایش 
عملیاتی شهدای امنیت قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه پاسداران از 5 آبان که 

شروع شد، همچنان ادامه دارد آن هم بر حسب ضرورتی که ایجاد شد.
شفائی یادآور شــد: معمولا در رزمایش ها هدف اصلی، ارتقاء سطح آمادگی های 
یگان های عمل کننده یا ســازمان رزمایش خیلی استمرار ندارد و معمولاً محدود 

به یک دوره کوتاه یک هفته تا 10 روز می شود.
اما تفاوتی که این رزمایش با رزمایش های گذشــته دارد، در کنار هدف اساسی 

ارتقاء سطح آمادگی ها، موضوع پاکسازی هم در نظر گرفته شده است.
سخنگوی رزمایش شــهدای امنیت با اشاره به شهادت جمعی از نیروهای فراجا 
در 5 آبان حین ارائه خدمت، اظهار کرد: برحسب شرایط، فرمانده نیروی زمینی 
ســپاه تدبیر کردند که ســازمان رزم رزمایش در منطقه اســتقرار پیدا کند و به 
اقتضای شرایط توسعه یابد. البته ما در همه گستره استان هنوز رزمایش نداریم. 
قبلًا هم اعلام کردیم در گام اول در شــهرهای زاهدان و تفتان و بخشی از خاش 

بودیم و بنا به وضعیت توســعه پیدا کردیم به شــهرهای نیک شهر و قصرقند و 
راسک و سربازکلاد و بخشی از مهرستان که فعلًا در همین جغرافیا هستیم.

وی تصریــح کرد: اما اگر ضرورت ایجاب کند قطعاً به نقاط دیگری توســعه پیدا 
خواهیم کرد تا پاکســازی ها را دنبــال کنیم.  مبنای پیگیری هــا و اقدامات ما 
اطلاعاتی اســت که توسط جامعه اطلاعاتی و به ویژه مردمان عزیز استان دریافت 
می کنیم که از همراهی و همکاری ویژه مردمان شــریف و نجیب استان در جای 

جای جغرافیایی استان تشکر می کنیم.
شــفائی تاکید کرد: واقعیت این است که اگر نبود همراهی همکاری و مساعدت 
این مردمان عزیز و شریف، کار سخت می شد اما این مساعدت کار را خیلی راحت 

کرده است تا با قوت و صلابت و اقتدار این هدف را دنبال کنیم.

ســخنگوی رزمایــش شــهدای امنیت یادآور شــد: هدف ما اســتحکام امنیت 
اســت و ما به آمــار تلفات و آمــار دستگیرشــده ها و تسلیم شــده ها مباهات 
نمی کنیم و خیلی مهم نیســت؛ مهم تحقق هدف رزمایش اســت اما چون آمار 
را هم پیوســته رســانه ها مطالبه می کنند باید گفت از بامــداد 6 آبان تا امروز 
متاســفانه تعــداد 26 نفــر از اعضای تیم های تروریســتی و هلاکت رســیدند 
که اگر گفتم متاســفانه به این دلیل اســت که متأســفیم؛ چون برخی از آنان 
 هموطن ما هســتند و برخی هم از اتباع هســتند اما ما بابت کشته شــدن آنان 

خوشحال نیستیم.
وی تاکید کرد: علاقه مندیم از جمع آنان، کســانی که هنوز زنده هستند متوجه 
مســیر خطای خود شوند و به آغوش مردم، نظام و انقلاب بازگردند و با اتفاقاتی 

مواجه نشویم که ناچار باشیم، به قول معروف آنان را از دم شمشیر بگذرانیم.
شفائی یادآور شد: در این رزمایش بالای 50 نفر دستگیر کردیم و تعداد 12 نفر 
هم تســلیم شدند که احســاس کردند فریب ایادی دشمن را خوردند که از این 
بابت هم یک نقطه قوت اســت و قطعاً نظام اسلامی نسبت به افرادی که متوجه 

اشتباه می شوند، رأفت اسلامی را هم در نظر می گیرد.

 دستگیری یا تسلیم ۶۲ تروریست 
در شرق کشور

فرهاد خادمی

خبـــر
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